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İstanbul Özel İtalyan Lisesi’ni 
bitirdikten sonra, ilgi duyduğum ve 
işimizin bir parçası olan tasarım 
konusunda eğitim almak üzere 
Milano’ya gittim. Nuova Accademia di 
Belle Arti’de iç tasarım eğitimi aldım. 
Bu bana, Hitit Seramik’te üretilen 
koleksiyonları oluşturmak ve tasarımları 
yönlendirmek adına büyük bir vizyon 
kattı. Okulu bitirince, yönetim kurulu 
üyesi olarak oturduğum koltukta, 
pazarlama ve tasarım faaliyetlerinin 
yürütülmesi sorumluluğunu da aldım.

“Hep ileri teknolojiyi ve global inovatif 

Türk seramik sektöründe Hitit Seramik 
en eski fabrikalardan biri. Aslında 
markamızı ve fabrikamızı birçok 
kişinin gayet iyi tanıdığını biliyorum. 
Sektörde 32 yıldır üretim yapan bir 
şirketi konuşuyoruz. Kurulduğumuz 
tarihten bugüne, hep ileri teknolojiyi ve 
global inovatif düşünceyi takip eden bir 
yapıya sahibiz. Bu anlamda bünyesinde 
en fazla ebat ve kalınlığı üretebilen bir 
fabrika olarak, kalite çizgisinden taviz 
vermeden yurt içi ve yurt dışı pazarlarda 
aranır bir marka ve fabrika olmayı 
başarmış köklü bir firmayız.

Duvar karosu, yer karosu ve porselen 
karo olarak üç ana başlıktan oluşan 
bir ürün portföyüne sahibiz. Özellikle 

“

porselen karoda 60x60, 30x120 
ve 60x120 üç farklı ebatta 20 mm 
üretimimiz zenginleşerek artıyor.
10 mm ve 8 mm kalınlıkta ürettiğimiz 
porselen karolarda naturel, fullpolished, 
sugar effect gibi yüzey çeşitliliği 
sunuyoruz. Bunun dışında tamamlayıcı 
parçalar dediğimiz kesim ve fileleme 
ile ürettiğimiz mozaik parçalar, 
süpürgelik, bullnose gibi unsurlarla 
koleksiyonumuzu çok kullanımlı hale 
getiriyoruz. Altıgen ebat üretimlerimizi 
ve 20x20 çini serilemizi tasarlarken,  
koleksiyonumuzu birbiri ile kombine 
halde oluşturuyoruz. Hedef kitlemiz 
pazardaki kanaat önderleri olan mimar, 
iç mimar ve dekoratörler. Onların hayal 
dünyasına hizmet edebilecek bir tasarım 
anlayışı ile hareket ediyoruz. 

Tüm bunları yaparken en uygun ham 
madde, sır, yüzey, ebat gibi konular 
defalarca süzgeçten geçip araştırılıp 
deneniyor. Yeni yüzey teknolojileri 
üzerinde çalışıyoruz. En son, geçtiğimiz 
yıl Hi-Hygene ile anti-bakteriyel ve 
anti-fungal sır çalışmamızı devreye 
aldık. Aslında bu sürdürülebilirlik 
çalışmalarımızın sadece bir parçası, 
bunun dışında fabrikadaki atık suların 
geri dönüşümü, fırın atık ısısının geri 
kazanımı, daha az ham madde ve enerji 

kullanımı ile üretim gibi yürüttüğümüz 
birçok proje var.

Hitit Seramik geçmişten beri, ağırlıklı 
olarak üretimlerini ihraç eden bir şirket. 
Yurt dışı distribütörleri özellikle Kuzey 
ve Orta Avrupa’da çok eski ve kuvvetli. 
İngiltere, Fransa, Amerika, Benelüks 
ülkeleri, Balkanlar, İsrail mevcut 
pazarlarımız. Ayrıca Almanya’daki 
şirketimizin kendisine ait ayrı bir 
dağıtım kanalı var. Amerika büyük 
bir pazar, büyüme hedefimizi buraya 
yoğunlaştırdık. Hâlihazırda yurt içinde 
65 noktada Hitit Seramik ürünlerine 
ulaşmak mümkün. Ayrıca mimar, 
iç mimar ve dekoratörlerle yüz yüze 
faaliyetlerimiz oluyor, kendimizi ve 
ürünlerimizi anlatmaya, çözüm ortağı 
olduğumuzu bilmelerini sağlamaya 
çalışıyoruz.

Yurt içi veya yurt dışında, satış 
sonrasında oluşan nadir olumsuz 
geri dönüşlerde her zaman hızlı, 
etkili çözümler geliştiriyor, satış 
kanallarımızla ortak hareket ediyoruz. 
Tüm bu hareketleri bütüncül bir bakış 
açısında, sürdürülebilir düzeyde tutarak 
ilerliyoruz.



Küresel anlamda, uzun zamandır 
devam eden Ukrayna ve Rusya 
arasındaki savaş ciddi anlamda bir 
risk. Bölgede yaratacağı ekonomik ve 
siyasi etkiler hepimizin sorunu olarak 
ortaya çıkıyor. Bu yaz olası olumsuz 
gelişmeler Avrupa’daki resesyon sürecini 
uzatabilir. Dünya seramik sektörüne yön 
veren İtalyan ve İspanyol üreticilerin 
de farklı pazarlardaki faaliyetlerini 
yoğunlaştıracaklarını ve özellikle 
Amerika’daki etkinliklerini arttırmayı 
hedeflediklerini öngörüyoruz. 

Hindistan ciddi bir oyuncu oldu. 
Yerel anlamda deprem ve ekonomik 
dengeler ani gelişmelerle takip edilmesi 
gereken konular. Ayrıca su sorununun 
büyüyeceğini ve sanayi kuruluşlarında 
suyun geri dönüştürülmesinin büyük 
önem arz edeceğini düşünüyoruz.

Biliyorsunuz 2020 yılında tüm dünyayı 
alt üst eden bir pandemi süreci yaşadık. 
Yüz yüze tanıtım grubuna giren 
fuarların tümü iptal edildi. Bizim 
ürettiğimiz ürün grubu maalesef online 
olarak çok tatmin edici bir etkileşime 
yanıt vermiyor. Ürünün yüzeyini, 
dokusunu birebir görmek, dokunmak 
gerekiyor. Sırf bu yüzden o dönemde 
numune kargo işlemlerimiz oldukça 
arttı. Fuarlar bizim için oldukça önemli. 
Ürünün birebir niteliğini sunmanın 
yanında yüz yüze iletişimin gücü 
tartışılmaz. Sektörümüz için Amerika, 
İtalya, İspanya başta olmak üzere birçok 
ülkede ihtisas fuarları düzenleniyor. 
Alanında dünyanın en büyük ikinci fuarı 
olarak kabul edilen UNICERA Fuarı 
etki gücünü artırdıkça sektörümüz de 
güç kazanacaktır.

Yurt içi satış noktalarımızı iş 
ortaklarımız olarak görüyoruz. Her 
zaman hedefimiz, iş ortaklarımız 
ile beraber kazan-kazan modeliyle 
hareket etmek oldu. Haksız rekabete 
girilmeden yapılan ticaretin değerli ve 
keyifli olduğunu düşünüyoruz. İlkeli 
satışın uzun dönem birliktelikler için 
önem arz ettiğine inanıyoruz.

Herkes her şeyi üretmek ve satmak 
zorunda değil, farklılaşmak ve 
rekabet döngüsünden sıyrılabilmek 
önem arz ediyor. İster tasarımda, 
ister teknolojide, ister hizmette, 
ister kalitede; nerede olursa olsun 
ayrışabilmeyi başaranı tüketici zaten 
fark ediyor. İş ortaklarımızdan 
beklentimiz bizim ürünümüzü 
nihai tüketiciye hangi artılara sahip 
olduğunu bilerek anlatmaları. Bu 
konuda her zaman desteğe hazırız.

Gelişen teknoloji çeşitliliğin en büyük 
kaynağı. Ayrıca her bölgenin veya 
ülkenin kendine göre bir kullanım 
alışkanlığı ve beğenisi var.

Yurt dışı pazarlarımızın çok çeşitli 
olması sebebi ile biz zaten çok farklı 
beğeni ve tercihlere göre hazırlanan ve 
üretim yapan bir programa sahibiz.

İnanın, sadece yurt içi için konuşuyor 
olsaydık işimiz daha kolay olurdu. 
Türkiye bir Akdeniz ülkesi ve gelir 
grubu olarak da bir mozaikten 
oluşuyor. Son yaşanan deprem felaketi 
sebebi ile konu modanın dışında, 
ekonomi ve bürokrasi çerçevesinde 
şekillenecek gibi görünüyor. Ancak 
genel eğilim çerçevesinde seramik 
kaplama malzemesi için şunları 
söylemek mümkün; mermer ve taş 
vazgeçilmez desenler olarak devam 
edecek. Ancak renk unsuru öne 
çıkmaya başladı, hareketli desenler ve 
doğanın içinden gelen renkler pandemi 
döneminde yaşanan monoton ve 
depresif etkiyi kırmak istercesine ön 
plana çıktı ve artacak. Metal efektlerde 
de bir gelişme gözlemliyorum. Daha 
önce belirttiğim gibi reel tercihler 
ülke ve bölgelere göre değişiklik 
gösterdiğinden belli bir grubun artık 
yok olacağı ya da azalacağını söylemek 
güç.

”
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Sürdürülebilirlik ve karbon izi azaltma 
üzerine yoğunlaşmayı hedefliyoruz. 
Özellikle yeşil mutabakatın Avrupa’da 
çok ciddi takip edilmesi ister istemez 
bu bilinci yakalamanıza neden oluyor. 
Dünyanın geleceği ve kaynakların 
kullanımı gün geçtikçe daha da önem 
kazanıyor. Yeşil üretim mantığı ile 
hareket etmezsek, üretim yapacak bir 
dünyamız olmayacak.

Atık suların arıtılarak sanayi tesislerinin 
içinde kullanılmasının, dünya su krizini 
dikkate aldığımızda çok önemli bir katkı 
sağlayacağını düşünüyorum. Doğada 
mümkün olan en az izi bırakıp üretim 
yapmak; soluduğumuz havanın, içtiğimiz 
suyun geleceği için sorumlu davranmak 
gelecek nesillere borcumuzdur. Ham 
madde ve enerji tasarrufları, yenilenebilir 
enerji kaynaklarından faydalanma bu 

çabanın bileşenleridir. Hedeflerin bazı 
rakamsal boyutların ötesinde, yaşama 
dair etik değerler taşıması gerektiğini 
kabulle hareket ediyoruz.

Hem dünya hem de ülkemiz ekonomik 
anlamda sıkıntılı bir süreçten geçiyor. 
Bölgesel bazda savaş, göçler, siyasi 
gelişmeler tüm yatırımcıların sıkı 
takibinde. Ülkemiz bazında son 
dönemde yaşanan deprem felaketi, inşaat 
konusunda yeniden bir yapılanmaya 
gitme konusunda birincil konu oldu. 
Neredeyse sil baştan bir bakış açısı ile 
konut, eğitim ve sağlık binaları mercek 
altına alınacak. İlk şok atlatıldıktan 
sonra, bu faaliyetlerin hız kazanacağı 

aşikar. Ancak müteahhitlik ve yapı 
denetim konularında daha sıkı kriterler 
söz konusu olmadıkça yanlışların devam 
etmesi önlenemez. Özellikle yerel 
yönetimlerin takibinin ve onaylarının 
da ciddiyetle ele alınması gerekiyor. 
Şirket olarak da her zaman olduğu 
gibi alternatif planlı çalışmalarla, her 
döneme uygun çözümlerimizle üretime 
yorulmadan devam edeceğiz.

Büyümeyi inşaat sektörü üzerinden 
yürütmenin, tek taraflı ve suni olduğunu 
düşünüyorum. Bunu çok bileşenli bir 
döngünün parçası haline getirmek 
gerekli. Maden, tarım, hayvancılık, 
eğitim vs. tüm yaşamsal döngünün 
gereği olarak bir büyüme hedefi olmalı. 



Ayrıca bu, plan halinde kısa orta 
ve uzun vadeye yayılarak bölgesel 
analizlerle saptanmalı. Şehircilik 
bilimi ile yürütülen bir çalışma 
olmalı. O zaman siz de neyi, ne kadar 
üreteceğinizi ve büyümenizi neye göre 
planlayacağınızı daha net görürsünüz. 
Yapı malzemesi konusu, teknolojinin 
gelişimi ile müthiş bir gelişim halinde, 
teknik özellikler, estetik çeşitlilik, 
kullanılan ham madde türleri çoklu 
seçenekler sunuyor. Çoğu zaman 
ucuz diye tabir edilen günü kurtaran 
malzemelerin seçimi uzun vadede 
kayba sebep oluyor. O nedenle uzun 
ömürlü, kaliteli malzemeyi uygun 
fiyata tedarik etmek ve kullanmak daha 
akılcıl oluyor. Günü değil, tüm yaşam 
sürecini ve nesilleri kurtarmak hedef 
olmalıdır. 

Türk seramik sektörü müthiş bir ivme 
içerisinde. Ancak uzmanlaşma eksiğimiz 
var. Herkes, her işi yapmak her şeyi 
üretmek gibi bir çaba içerisinde. Oysa ki, 
büyük düşünüp global dünya piyasasına 
göre, Türk üreticilerin bir takım duruşu 
sergilemesi gerektiğini düşünüyorum. 
Önce kendi içimizdeki rekabet sorununu 
çözebilirsek, dünya ile rekabet eder 
hale gelebiliriz. Takım içerisindeki 
görev dağılımlarını doğru yapar, tek bir 
bünye gibi hareket etmeyi başarabilirsek 
üst sıralara yükselebiliriz. Sahada 
her noktada olmaya çalışmak hiçbir 
oyuncuya maç kazandırmaz. Dünya 
oyuncusu diğer üretici ülkelerle baş 
edebilmenin bir başka unsuru da sektöre 
ait teknolojiyi de üretebiliyor olmamız. 
Dışa bağımlı bir sektör olmaktan çıkıp, 
kendi teknolojisini üretebilen bir ülke 

olmamıza dair hayallerim var. Bunu 
yapabilecek kapasite ve azim bizlerde 
fazlasıyla mevcut.

Özellikle son dönemde gerek firmaların 
ürün tanıtımlarına yönelik haberler 
gerek reklam çalışmaları nedeniyle 
TİMDER Dergisini keyifle takip 
ediyorum. Derneğin, UNICERA Fuarı 
organizasyonunda aktif ve başarılı 
olduğunu gözlemliyorum. Üye firma 
ziyaretleri, sektörel buluşmalar ve eğitim 
konusunda rol üstlenme noktasında da 
oldukça etkin. İlave neler yapılabilir diye 
baktığımızda; üreticiler ve satış noktaları 
arasındaki iletişim için farklı projeler 
geliştirilebilir. Şirketlerin pazarlama 
departmanları ile beraber ortak paydada 
buluşan girişimler planlanabilir.


